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A lakótelep 
szíve

Nagy idők 
tanúi2

Közösséggé 
váltak 43

Emberközpontú 
település Csaba
Kedves Békéscsabaiak!
Békéscsabán látványos, in-
tenzív, fejlesztésekben gaz-
dag időszakot élünk. Törté-
nelmünk legdinamikusabb 
városfejlesztése zajlik a sze-
münk előtt. Városunk siker-
története közel 8 esztende-
je tart. Ez alatt az idő alatt 
olyan eredményeket értünk 
el, amelyek során Békés-
csaba folyamatosan fejlő-
dő, emberközpontú telepü-
léssé vált, ahol jó 
élni. De ezek az 
eredmények csak 
azért születhet-
tek meg, mert 
közösen valóra 
tudjuk váltani a 
terveinket. A  kö-
zösség, az együttes gondol-
kodás és a közös munka biz-
tos alapja a sikeres közös 
jövőnek.

A  Békés megyeiek és bé-
késcsabaiak régi álma vált 
valóra, amikor 2019-ben 
átadásra került az M44-es 
gyorsforgalmi út 62 kilo-
méter hosszú szakasza Ti-
szakürt és Kondoros kö-

zött. A  Magyar Kormány 
által finanszírozott beru-
házás mára 90%-ban meg-
valósult ezzel jelentősen 
javítva Békéscsaba és a 
térség megközelíthetősé-
gét. Sokan várták és elké-
szült a Fürjesi elkerülő út is, 
amely az M44-es gyorsfor-
galmi utat, a 44-es és a 47-
es számú főutat, valamint a 
csanádapácai utat kapcsol-
ja össze.

A  csabai la-
kosok komfort-
érzetét, életmi-
nőségét javítják 
a kormányzati 
forrásból meg-
valósuló beru-
házások. Ezek 

közül a fejlesztések közül 
külön kiemelésre érdemes 
az út – és járdafejlesztési 
program. Városunk fejlődé-
se szempontjából rendkívü-
li jelentőséggel bír a Mun-
kácsy negyed kialakítása. Jó 
ütemben halad a piac és vá-
sárcsarnok fejlesztése.

A Lencsési lakótelep 
területének története
Békéscsaba első írásos em-
lítése a XIV. századból való. 
Az 1332-37-es iratban már 
templomos faluként sze-
repel, így valószínűleg leg-
alább száz évvel korábban 
keletkezett. 

Ez persze nem jelenti azt, 
hogy korábban nem volt la-
kott a város mai területe: a 
régészeti leletek alapján a te-
rület már a kora Árpád-kor-
ban lakott volt, az akkori tele-
pülés a mai városközponttól 
délre, a Kastélyi szőlők terü-
letére tehető. Az Árpád-ko-
ri település maradványait és 
emlékeit a Pásztor utcai lakó-
telep építésekor pusztították 
el teljesen. Bár a leletekről ér-
tesítették a múzeumot, lelet-
mentésről nincsenek adatok.

Az 1332-37-ben fizetett 
adó mértékéből arra követ-
keztethetünk, hogy Csaba a 
templomos falvak közül a ki-
sebbek közé tartozott. 1394-
ből ismerjük a falu határ- és 
dűlőneveit. A  régi nevek kö-
zül ma már csak a Len csé sér 
(Lencheser) azonosítható 
egyértelműen, amely a tele-
pülés északi határa volt.

A törökdúlás idején elnép-
telenedett, majd a XVIII. 
század elején újra benépe-
sült terület arculatát jelen-
tősen megváltoztatta a he-
lyiek által 1777-ben kiásott 
Élővíz-csatorna, amely ma 
is természetes határvonala a 
városrésznek.

Fontos, hogy 
Herczeg 
Tamás foly-
tathassa a 
munkát
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Interjú Herczeg Tamás országgyűlési képviselővel

Készen áll a megkezdett 
munka folytatására

Adódnak olyan pillana-
tok mindenki életében, 
amikor eldől, hogy mer-
re fordul az élete sze-
kérrúdja. Egy politikus 
számára mindenképpen 
ilyen egy választás, 
amelyen eldől, hogy 
folytathatja-e a megkez-
dett munkát, továbbra 
is élvezi-e a választók 
bizalmát. Herczeg 
Tamással beszélgetve 
nem a számvetésen volt 
a hangsúly, hanem a 
mögöttünk álló időszak 
kihívásain, és azon, hogy 
a képviselő szerint, ha 
valaki belekezd egy 
munkába, azt tisztes-
séggel végig is kell 
csinálnia. A térségben 
pedig van számos elkez-
dett feladat, amelynek 
még nem ért a végére.

– A szomszédunkban dúló 
háborúra Ön szerint milyen 
módon lehet, vagy kell rea-
gálnunk?

– A  magyar kormány – 
ahogy az arra vonatkozó po-
litikai nyilatkozatot a Par-
lament is elfogadta – a béke 
pártján áll. Elítél minden faj-
ta agressziót, amely egy füg-
getlen, szabad állam ellen 
irányul. Ebben a rendkívüli 
helyzetben higgadtan, meg-
fontoltan kell cselekednünk, 
nem szabad, hogy a pillanat-
nyi érzelmek, vagy a politi-
kai haszonszerzés irányít-
sák a tetteinket. Sajnos az 
ellenzéki szereplők nyilatko-
zataiban – akik fegyvereket 
és magyar katonákat külde-
nének Ukrajnába – ez utób-
bi érezhető, ezért határozot-
tan vissza kell utasítanunk 
minden olyan kijelentést, 
amely háborúba sodorhat-
ja Magyarországot. A  szom-
szédos ország területén dúló 
harcok kapcsán három fon-
tos teendőnk van. Egyrészt 
meg kell védenünk hazánk 
békéjét, az itt élő emberek 
biztonságát. Másrészt min-
dent el kell követnünk, hogy 
a háború ne terjedjen át más 
országok területeire. Har-
madrészt minden segítsé-
get meg kell adnunk azoknak 
az embereknek, akik kényte-
lenek elhagyni az otthonai-
kat, hazájukat, ugyanakkor 
humanitárius segítséget kell 
nyújtanunk a Kárpátalján, 
Ukrajnában maradottaknak 
is. A  Magyarország terüle-

tére érkező menekültek szá-
ma már meghaladja a félmil-
liót, és az elhelyezésük, napi 
ellátásuk csak a magyar kor-
mány, a civil szervezetek és a 
magyar lakosság összefogá-
sával biztosítható. Az elmúlt 
napokban a választókerült 
településeiről folyamatosan 
jöttek a hírek az adományok 
gyűjtéséről és azok célba jut-
tatásáról. Megható számom-
ra és őszinte örömmel tölt el, 
hogy ennyi empátiával élő, 
segítő szándékú ember alkot-
ja a választókerület közössé-
gét.

– Két év, és öt járványhul-
lám után van-e remény arra, 
hogy magunk mögött hagyjuk 
a koronavírust, és valóban a 
régi életünket éljük?

– Az adatok alapján való-
ban túl vagyunk az ötödik 
járványhullámon. Sajnos úgy 
tűnik, az életünkből nem fog 
teljesen eltűnni a covid, de 
egyre több vakcina és gyógy-
szer áll rendelkezésre a be-
tegség megelőzésére és keze-
lésére.

– Mi a tanulsága Ön számá-
ra a mögöttünk álló négy év-
nek?

– Változékony és kiszá-
míthatatlan világban élünk, 
ezért roppant fon-
tos az összefogás, 
az együtt gondol-
kodás, az értéke-
inkhez való ra-
gaszkodás, és az 
ezek melletti egy-
értelmű kiállás. 
A  törvényalkotá-
si bizottság tagjaként rend-
szeres munkakapcsolatban 
vagyok a kormányzat állam-
titkáraival, ez pedig nagy 
mértékben növeli a lobbierő 
érvényesítésének lehetősé-
gét.

– Melyik az az irány, amerre 
elindulva Ön szerint ez a tér-
ség felzárkózhat akár csak a 
középmezőnybe tartozó me-
gyékhez?

– Egy térség fejlődését leg-
főképp a közlekedési infra-
struktúra és a szakképzett 
munkaerő határozzák meg. 
Ezeken a területeken pedig 
egyre vonzóbb feltételeket 
kínál Békéscsaba és környé-
ke. Jó irányba indultunk el a 
Nyomdaipari Tudás- és Kép-
zőközpont, illetve a Légi és 
Gépipari Képzőközpont ki-
alakításával. A  Gál Ferenc 

Egyetem és a Szegedi Tudo-
mányegyetem együttműkö-
désével meghirdetett mecha-
tronikai és gépészmérnök, 
valamint programozó-infor-
matikus képzések – a többi 
szakiránnyal együtt – lehe-
tőséget teremtenek az itt élő 
fiatalok számára a piacképes 
egyetemi végzettség meg-
szerzésére. Az M44-es utol-
só szakaszának az építése is 
elkezdődött. 2025-re gyors-
forgalmi úton és autópályán 
közlekedhetünk Békéscsaba 
és a főváros között. Elindult a 
megyén áthaladó 120-as vas-

útvonal utolsó, 
orszá ghatá rig 
tartó harminc 
kilométerének 
a modernizáci-
ója, és küszöbön 
áll a békéscsa-
bai repülőtér 
fejlesztése is. 

Újabb ipari park jön létre és 
az imént említett tényezők-
kel ez olyan táptalajt ad – 
amit már most is érezhetünk 
–, hogy folyamatosan nő a be-
fektetői érdeklődés. Békés-
csaba a környező kistelepü-
lésekkel, valamint Gyulával 
együtt dolgozva – város és 
várostérségben gondolkod-
va – tud nyertese lenni ezek-
nek a folyamatoknak. Ahhoz, 
hogy valóra váljon Palkovics 
László miniszter úr helyzet-
elemzése, mely szerint 4-5 év 
múlva Zalaegerszeg, 9-10 év 
múlva Kecskemét társadal-
mi-gazdasági fejlettségét el-
érjük, a térség településeinek 
együtt, közösen kell bejárnia 
a felfelé ívelő pályát. A társa-
dalmi fejlődés motorja az erő-
södő civil szféra, amelynek a 
működéséhez évről évre több 
forrást biztosít az állam. Az 

életszínvonal emelkedésé-
hez hozzájárul a komfortér-
zet, ezért tartom nagyon fon-
tosnak, hogy Békéscsabán 
történelmi léptékű út- és jár-
dafejlesztési program indult, 
de a kistelepülések is jelen-
tős forrásokat fordíthattak 
és fordíthatnak a jövőben – 
a Magyar Falu Program pá-
lyázatainak köszönhetően 
– belterületi út- és járdafel-
újításokra. A vidéki fejleszté-
si célterületek folyamatosan 
bővülnek, a 2019-es, kezde-
ti százötven milliárd forin-
tos forráshoz képest tavaly 
már közel háromszázhúsz 
milliárdra pályázhattak az 
önkormányzatok, egyhá-
zak, magánszemélyek és vál-
lalkozások. A  megyeszék-
hely fejlesztéseinek alapja a 
Modern Városok Program, 
amelynek keretében soha 
nem látott források érkez-
nek Békéscsabára. A  város 
vezetése jól sáfárkodik a rá-
bízott kerettel, hiszen a kör-
nyezet szebbé tétele mel-
lett olyan beruházásokat 
valósít meg, amelyek olcsób-
bá teszik a működést, és ezzel 
párhuzamosan környezetba-
rát „zöld város” kialakítá-
sa körvonalazódik. A  Mun-
kácsy negyed kialakítása és 
a szabadkígyósi kastély fel-
újítása ráhelyezi települése-
inket az ország turisztikai 
térképére. Persze sok folya-
matban lévő munka van, 
amit el kell végeznünk, hogy 
községeink, városaink lakó-
inak helyzete, minden ne-
hézség ellenére tovább javul-
jon. A kihívásokkal tisztában 
vagyok, és érzek magamban 
annyi erőt, kitartást, elszá-
nást, hogy közös céljainkat 
együtt megvalósítsuk!

Herczeg Tamás az egyik parlamenti ülés szünetében

Roppant fon-
tos az együtt 
gondolkodás, 
az értékeink-
hez való ra-
gaszkodás

LENCSÉSI LAKÓTELEPCSABÁN A CSABAI AZ IGAZI

Találós kérdésnek is beillik, hogy az 1975-ös építkezést ábrá-
zoló fotón melyik utca épületei láthatók? (Fotó: Europhoto)
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Megújulnak az utak és a 
járdák a városrészben
Békéscsaba történelmi lépté-
kű járda- és útfelújítási, vala-
mint útépítési programja ta-
valy indult, és ez év végére 
fejeződik be. A  tavasz bekö-
szöntével a kivitelező az előze-
tesen tervezettnél hamarabb 
kezdhette el az idénre üte-
mezett munkákat. Ennek kö-
szönhetően pedig hamarosan 
újabb szakaszok készülnek el.

A  magyar kormány által 2 
milliárd 345 millió forinttal 
támogatott járdafelújítási, és 
7 milliárd 30 millió forinttal 
támogatott útfejlesztési prog-
ram Békéscsaba történelmé-
nek legnagyobb ilyen jellegű 
beruházása. Korábban a vá-
ros önerőből próbálta javíta-
ni a járdák burkolatát, vagy 
az utak aszfaltját, de nagyság-
renddel kevesebb pénz jutott 
éves szinten erre a célra.

Az útfejlesztésről, a forrás 
megszerzésében oroszlán-
részt vállaló Herczeg Tamás, 
Békéscsaba országgyűlé-
si képviselője így nyilatko-
zott: – Országgyűlési kép-
viselőként kiemelten fontos 
feladatomnak tartom, hogy 
a megyeszékhely úthálóza-
ta javuljon. Ehhez arra van 
szükség, hogy az elavult mi-

nőségű, töredezett, kátyús 
aszfalt utak és járdák kija-
vításra, felújításra kerülje-
nek. Békéscsaba történelmi 
léptékű út- és járdafejleszté-
si programja a Magyar Kor-
mány által biztosított forrás-
sal most erre lehetőséget ad. 

A  programba összesen 154 
járdaszakasz és 146 utcasza-
kasz, vagy teljes utcahossz ke-
rült be. A fejlesztési területek-
ből szép számmal található 
a Lencsési lakótelep terüle-
tén, amelyben az alábbi utcák 
érintettek:

LENCSÉSI LAKÓTELEP 
JÁRDAFEJLESZTÉSEK:
• Haán Lajos tér 3-7.
• Pásztor u. 1-9.
• Fövenyes u. 5. sz. előtt

• Fövenyes u. 24. sz. sarká-
tól az út csatlakozásig

• Tölgyfa u. 1-3. szám és 5-7. 
szám közötti, valamint 
5-7. szám és 9-11. szám 
közötti terület

• Kőműves Kelemen sor, 
körgát felőli része

• Kőmíves K sor 37-Virág 
presszó

LENCSÉSI LAKÓTELEP 
ÚTFELÚJÍTÁSOK:
• Egyetértés utca
• Haán Lajos térre vezető út 

Lencsési út és Haán Lajos 
tér 23. között

• Pásztor utca 31-41. előtt
• Pásztor utca 58-64. előtt
• Fövenyes utca garázsok 

előtt és Fövenyes utca 
2-26. között.

Elment egy nagyszerű ember
Március 18-án kaptuk a 
hírt, hogy elhunyt dr. Fe-
renczi Attila háziorvos, 
egészségügyi mene-
dzser, aki – egy ciklus 
kihagyásával – 1994 
óta képviselte a békés-
csabai közgyűlésben a 
Lencsési lakótelepen 
élőket.

A  jelenlegi ciklusban dr. 
Ferenczi Attila a pénz-
ügyi, gazdasági és tulajdo-
nosi bizottság elnökeként, 
a József Attila-lakótelepi 
Részönkormányzat veze-
tőjeként, korábban tanács-
nokként és a Fidesz-KDNP 
városi frakciójának veze-
tőjeként is segített ott, ahol 
csak tehette. Szinte min-
den területen otthon volt, 

a költségvetés megalkotá-
sától az egészségügyön és 
sporton át (a Kopp Békés-
csabai Atlétikai Club elnö-
keként is tevékenykedett) 
a városfejlesztés legfonto-
sabb kérdéseiig.

Munkáját teljes erőbe-
dobással végezte, komoly 
része volt abban, hogy az 
elmúlt időszakban Békés-
csaba jelentős mértékben 
fejlődött. Emellett mindig 
időt fordított arra is, hogy 
személyesen informálód-
jon a város lakóitól; rend-
szeres vendége volt többek 
között a Lencsési Közös-
ségi Ház rendezvényeinek, 
a körzetében működő klu-
boknak, gyakran ellátoga-
tott az óvodába, és díjjal 
lepte meg a Lencséi iskola 
végzőseit.

Korábban  így fogalma-
zott:  „Igyekszem a közössé-
get erősítő rendezvényeken 
részt venni, vagy legalább tá-
mogatni azokat. Hiszen nem-
csak a fejlődésnek, vagy a fák 
növekedésének voltam tanú-
ja a Lencsésin, hanem orvos-
ként a felnövekvő nemzedé-
keket is megismertem. Van 
olyan betegem, akivel először 
fiatalemberként találkoz-
tam, ma pedig már a gyereke 
is hozzám jár. Jó érzés látni 
például azt, hogy sokan hasz-
nálják a Szabó Pál téren a fit-
neszparkot, vagy azt, ahogy 
szaporodnak a fák a téren. 
2012 óta, a kezdeményezé-
semre a Lencsési iskola vég-
zősei fát ültetnek a parkban, 
és remélem, vissza-vissza-
járnak megnézni, és felidéz-
ni a szép emlékeket. Óriási 

élmény így részese lenni a la-
kótelep életének, nyomon kö-
vetve generációk sorsát.”

Dr. Ferenczi Attila három 
évtizeden át békéscsabaiak 
ezreit gyógyította, munká-
jáért korábban  Pro-Sanitate 
díjat,  Békéscsabai Hűség-
díjat, majd  címzetes főor-
vosi címet  kapott, alig pár 
napja Magyar Érdemrend lo-
vagkeresztje kitüntetéssel is-
merték el tevékenységét.

Fáradhatatlanul dolgozott 
az itt élőkért, a város fejlő-
déséért, még akkor is, ami-
kor kiderült, hogy beteg. Egy 
ideje már tudtuk, de mélyen 
legbelül azt gondoltuk, hogy 
egy olyan nagy küzdő, mint 
ő, a betegséggel is megbirkó-
zik. Nehéz elhinni, nehéz tu-
domásul venni, hogy nem így 
lett… FORRÁS: BEHIR.HU

Dr. Ferenczi Attila életútja
Dr. Ferenczi Attila Mihály 
1961. szeptember 24-én szü-
letett Debrecenben. Álta-
lános iskolai tanulmánya-
it a Kossuth Lajos Tudomány 
Egyetem Gyakorló Általános 
iskolájában végezte, majd 
1976-1980-ig a debreceni 
Kossuth Lajos Gyakorló Gim-
názium tanulója volt.
Egyetemi tanulmányait 1980-
1987-ig folytatta a Debreceni 
Orvostudományi Egyetemen, 
1987-ben kapott általános 
orvosi diplomát. 1987-1992-
ig a gyulai Pándy Kálmán 
Kórház Urológiai Osztályán 
dolgozott. 1991-ben urológiai 
szakorvosi képesítést szer-
zett.

1992. április 15-e óta dolgo-
zik Békéscsabán a Lencsési 
lakótelepen, mint házior-
vos. 1998-ban háziorvostani 
szakképesítést szerzett. 
2008-2010-ig a Szegedi Jó-
zsef Attila Tudományegye-
tem Gazdasági Karának a 
hallgatója volt, ahol 2010-
ben egészségügyi mene-
dzserként diplomázott.
Munkásságát a pontosság a 
humánum és a széleskörű 
orvosszakmai, gazdasági és 
társadalompolitikai ismere-
tek jellemezték. Munkájá-
ban a gyógyítás mellett ki-
emelt figyelmet fordított 
a megelőzésre az egész-
ségfejlesztésre a lakosság 

egészségtudatos magatar-
tásformálására.
Az önkormányzat egyéni 
képviselőjeként a lakosság 
szociális és egészségügyi 
ellátásának biztosítása ér-
dekében több olyan döntést 
kezdeményezett, amelyek az 
ellátórendszer hatékonyabb 
működését eredményezték. 
Munkásságának köszönhe-
tően vezették be a 2 éven 
aluli és a serdülőkorú gyer-
mekek agyhártyagyulladás 
elleni védőoltásának támo-
gatását, a békéscsabai fia-
tal lányok, majd asszonyok 
méhnyakrák elleni védőol-
tásának a támogatási rend-
szerét.

Békéscsaba népességmeg-
tartó képességének meg-
őrzése, a gyermeket vállaló 
családok támogatása érde-
kében kidolgozta a Csaba 
Baba programot. Kiemelke-
dő szerepe volt a háziorvosi 
ügyeleti rendszer megszer-
vezésében, az ügyelet és az 
egészségügyi alapellátás ön-
kormányzati támogatásának 
biztosításában. Támogatta a 
településrész bölcsődéjének 
fejlesztéseit is.
Kidolgozta a háziorvosok egy 
orvos – egy rendelő prog-
ramját, valamint a háziorvo-
sok eszközpótlási támogatá-
sát. Fontos szerepe volt a Dr. 
Réthy Pál Kórház infrastruk-

turális és eszközfejleszté-
sének megvalósításában a 
szakellátásban és a házior-
vosi szolgálatokban dolgozó 
orvosok együttműködésének 
erősítésében.
Kiemelt figyelmet fordított 
a környezetvédelemre és a 
közegészségügyi elvárások 
betartására. Ennek érdeké-
ben kidolgozta a zárt hulla-
déktárolók építésének támo-
gatási rendszerét.
A békéscsabai lakos-
ságért érzett felelős-
sége által vezérelve tá-
mogatta a Dr. Réthy Pál 
Kórház-Rendelőintézet te-
rületén a helikopter le- és 
felszálló pálya kialakítását, 

a betegszállítás megszer-
vezését, a köz fi nan szí ro zott 
fogszabályozási szakellátás 
biztosítását, a klinikai szak-
pszichológia ellátás bizto-
sítását, a defibrillátorok vá-
rosi beszerzését. 
A gyógyító munka során a 
felmerülő szociális problé-
mákra is igyekezett meg-
oldást keresni és mindent 
megtett annak érdekében, 
hogy a betegei élethelyzeté-
ben a leghatékonyabb segít-
séget nyújtsa. Igazi család-
orvosként dolgozott.
Dr. Ferenczi Attila beírta ma-
gát Békéscsaba történeté-
nek könyvébe. Emlékét meg-
őrizzük.

A lakótelep szíve: a 
Lencsési Közösségi Ház

Sokan nevezik így az intéz-
ményt a lakóterület lakói kö-
zül és sokan tartják második 
otthonuknak. Méltán!

A közösségi ház tavaly ün-
nepelte fennállásának 30-ik 
évfordulóját. A fejlődést mu-
tatja, hogy alapításkor 150 
m2-en várták a látogatókat. 
Ma, két bővítést követően 
350 m2, az energetikai kor-
szerűsítés után ideálisnak 
mondható körülmények kö-
zött.

Az alapítás utáni első év-
ben közel tízezer látogató 
volt, most átlagosan évente 
negyvenezer. A  90-es évek 
elején három kisközösség 
működött az intézményben, 
most tizenöt. Nagylétszámú, 
erős, összetartó, átlagon fe-
lüli aktivitással tevékenyke-
dő klubok. Elég csak a Nyug-
díjas klubot, a Kertbarát- és 

a Természetjáró kört vagy a 
Márvány Fotóműhelyt vagy 
a Paleo és a Jóga klubot em-
líteni. 

Az elmúlt 30 évben sike-
rült olyan eseményeket lét-
rehozni, melyek mára szer-
ves részei a lakótelep és a 
város kulturális életének. 
Ilyen a Gyermeknapi és 
Szent István Napi Előzetes, 
a Lencsési Galéria, a Pódium 
Estek sorozat, az országosan 
is egyedülálló Csak tiszta 
forrásból… c. fotópályázat és 
a Békéscsabai Digiporáma 
Fesztivál. Fontosak még az 
egészségmegőrző progra-
mok, a különböző korosztá-
lyoknak szóló tornák, az an-
gol oktatás gyerekeknek és 
felnőtteknek és a havonta 
megrendezésre kerülő csalá-
di játszóházak. A  pandémia 
idején az intézmény példa-

értékűen élt az internet és a 
Facebook által nyújtott lehe-
tőségekkel és szinte hetente 
jelentkezett valamilyen ren-
dezvénnyel, akcióval, játék-
kal. 

A  közösségi házat az ala-
pítás óta Takács Péter veze-
ti, neki, munkatársainak és 
az önkéntes segítőknek kö-
szönhető ez a pezsgő, mindig 
megújuló közösségi és kultu-
rális élet. Köszönet érte! A 30 
éves évfordulós sorozatot 
Herczeg Tamás országgyű-
lési képviselő nyitotta meg, 
hangsúlyozva az elmúlt évti-
zedek legfontosabb eredmé-
nye, hogy sikerült kulturális 
hagyományokat teremteni 
és lakótelepi körülmények 
között erős közösségeket lét-
rehozni és működtetni. 

Csak így tovább, Lencsési 
Közösségi Ház!

A közösségi ház 30. jubileumi ünnepségén a járványhelyzet miatt csak kevesen vehettek részt

Márciustól használhatják a lakók az új Építők útját, ami jelen-
tősen lerövidíti az utat a Kétegyházi úti ipari területekhez
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Nagy idők tanúi 
az öreg tölgyek
A  Lencsési úton autózók, 
a kerékpárral közlekedők, 
a nyári melegben sétálók 
örömmel fogadják az út mel-
lett álló öreg fák hűs árnyé-
kát. Miközben nap mint nap 
elhaladnak mellettük, talán 
bele sem gondolnak, hogy 
ezek a tiszteletre méltó ma-
tuzsálemek már akkor itt 
álltak, amikor a település-
részen csak néhány ház állt.

Eredetileg a területet át-
szelő dűlőút mellé ültették a 
tölgyfákat, ám a pontos évet 
ma már senki nem tudja 
megmondani, mivel erre vo-
natkozó írásos feljegyzések 
nem maradtak fenn. A  fel-
tételezések szerint közel 
egy időben lettek ültetve a 
szabadkígyósi Wenckheim-
kastély építésével (1875–
1879), így becslések szerint 
a koruk 150 évre tehető. Ez-
zel pedig a Békéscsaba terü-
letén fellelhető legidősebb 
fasort alkotják.

A  Lencsési út mellett ta-
lálható öreg fák kocsányos 
tölgyek. Ezt a fafajt egy idő-
ben Sissy-fákként is emle-
gették, mivel Ferenc József 
feleségének halálhírére Da-
rányi Ignác akkori földmű-
velésügyi miniszter Ma-
gyarország területén három 
millió emlékfát ültettetett, 
amelyek zöme kocsányos 
tölgy volt.

A kocsányos tölgyek gene-
tikai élettartama több száz 
év is lehet, ám ehhez ideális 

viszonyok kellenek. Sajnos 
a Lencsési lakótelep főút-
ja mellett nehéz lenne a fák 
számára optimális állapot-
ról beszéli. A  száz évvel ez-
előttihez képest lényegesen 
csökkent a talajvízszint, az 
urbanizáció pedig környe-
zetszennyezéssel sújtja a 
növényvilágot. Ezért a helyi 
jelentőségű védett termé-
szeti értékünk, a Lencsésin 
található tölgyfasor is pusz-
tul. Ennek jelei már látha-
tók, száradnak az ágak, tap-
lógombák jelennek meg a 
fatörzseken. A korhadásnak 
indult részekbe szarvas-
bogarak, hőscincérek, orr-
szarvúbogarak költöznek. 
Ilyen formán más fajoknak 
is élőhelyet adnak ezek a 
fák, amiért megérdemlik a 
védelmet. Ugyanakkor tu-
domásul kell vennünk, hogy 
ezek a jelek az elmúlást jel-
zik. A  szakemberek szerint 
életük utolsó stádiumába 
léptek a kocsányos tölgyek. 
Voltak már olyanok, ame-
lyeket ki kellett vágni, de a 
helyükre az önkormányzat 
újakat ültetett. Az nem lát-
ható előre, hogy még hány 
évig élnek ezek a csodála-
tos, tiszteletre méltó fák. 
Van olyan, amelyiknek ta-
lán már csak néhány év jut, 
vagy esetleg tíz, de remél-
hetőleg lesz olyan is, amely 
még húsz, harminc vagy 
akár ötven évig is díszíti a 
lakótelep főútját.

Épül a Bábszínház, emellett 
a kerékpáros infrastruktú-
ra is folyamatosan fejlődik. 
A  Wenckheim kerékpárút 
kialakítását célzó beruházás 
részeként 10 km új kerékpár-
út épül és 10 km már meglé-
vő kerékpárútszakasz újult 
meg. Ha a városnak saját for-
rásból kellett volna ezeket 
a fejlesztéseket megvalósí-
tania, akkor huszonöt-har-
minc évet kellett volna vár-
nia rájuk a csabaiaknak.

A  már elkészült, folya-
matban lévő, vagy tervezés 
alatt álló fejlesztésekkel a 
jövő erős és sikeres Békés-
csabáját építjük tovább, ahol 
gyermekeink és unokáink is 
boldogan és elégedetten él-
hetnek.

Sokan és sokat dolgozunk 
a város rendezettségének 
növelésén és a közterületek 
ápolásáért. 

Az innováció, a folyamatos 
fejlődés nem zárja ki a kör-
nyezetvédelmi elvek szem 
előtt tartását, ezért ezek-
nél és minden más fejlesz-
tésnél is ügyelünk arra, hogy 
környezetünk terhelése az 
új beruházásoknak köszön-
hetően csökkenjen. Az ön-

kormányzat épített értékei 
mellett odafigyel, ápolja a 
természeti értékeit is. Elkö-
telezett a területén található 
faállomány ápolása, lehető-
ségszerinti bővítése és a köz-
területek zöldítése mellett. 

Békéscsaba zöld város! Je-
lenleg százötven hektárnyi 
erdő van a város tulajdoná-
ban, Békéscsaba közigaz-
gatási területén pedig hat-
vanháromezer fa áll. Nem 

régiben két helyszínen, két 
nap alatt összesen 3000 fát 
ültettek el az önkormányzat 
szakemberei Békéscsabán. 
A  volt KISZ tábor mellett 
1500 nyárfát, Jamina vá-
rosrészben pedig ugyancsak 
1500 darab kocsányos tölgy 
erdészeti facsemetét telepí-
tettünk.

A  klímatudatos gondolko-
dás jegyében további, jelen-
tős mértékű zöldítést tűz-

tünk ki célul. A folyamatban 
lévő fejlesztéseknél is szem 
előtt tartjuk a zöldfelüle-
tek megóvását. A  klímavál-
tozás negatív hatásai, mint 
az extrém meleg és a hosz-
szú aszállyal sújtott idősza-
kok, veszélyeztetik zöldfelü-
leteinket. Az Önkormányzat 
célja a fiatal fák, cserjék, vi-
rágágyások és gyepfelületek 
megmentése, ezért az idei 
esztendőben jelentősen meg 
fog nőni az öntözött parkosí-
tott zöldterületek nagysága 
Békéscsabán. 

Összegezve az elmúlt éve-
ket, elmondhatom, rengeteg 
kemény munka áll mögöt-
tünk, jelentős eredmények-
kel. Dinamikus és látványos 
fejlesztések valósultak meg, 
de vannak még megoldandó 
problémáink. 

Fontos, hogy a jelenle-
gi kormány és országgyűlési 
képviselőnk, Herczeg Tamás 
folytathassa a megkezdett 
munkát, mert csak így halad-
hatunk zökkenőmentesen to-
vább a megkezdett úton, hi-
szen Csaba urbanizációs 
szintjének emelése és lakos-
ságbarát fejlesztése közös ér-
dekünk, közös célunk. 

SZARVAS PÉTER
POLGÁRMESTER

FOLYTATÁS AZ 1. OLDALRÓL

Emberközpontú település
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Két év után fellélegezhetünk?
Két év alatt óriásit változott 
az életünk. És nem csak a mi-
enk, hanem a világon szin-
te minden emberé. A  ko-
ronavírus-járvány átírta a 
mindennapjainkat, az em-
beri kapcsolataink minősé-
gét, a gondolkodásunkat… Két 
éve élünk a Covid árnyéká-
ban, és most jutottunk el oda, 
hogy talán az utolsó járvány-
hullám lecsengéséről beszél-
hetünk. A  két év történéseit 
próbáljuk összefoglalni a kö-
vetkező sorokban bízva ab-
ban, hogy a történelem ezen 
fejezete már nem bővül újabb 
lapokkal.

Az első magyarországi ko-
ronavírussal fertőzött sze-
mélyt 2020. március 3-ai di-
agnosztizálása után bő egy 
héttel (akkor 13 fertőzött volt) 
kihirdette a veszélyhelyzetet 
a kormány. Megelőző intéz-
kedéseket azonban már előt-
te, és további járványkezelő 
döntéseket ez után is hozott 
a kabinet. A legelső fontos lé-
pés Müllet Cecília országos 
tisztifőorvos 2020. január 
30-ai döntése volt, amellyel 
életbe léptette a vírus elleni 
védekezésben követendő pro-
tokollt. Ekkor már a járvány 
terjedéséről szóló hírek ér-
keztek Olaszországból, így ez 
az első lépés volt hazánkban a 
járványhelyzet felkészülésé-
re. Következő lépésként már 
másnap megalakult a Koro-
navírus-fertőzés Elleni Vé-
dekezésért Felelős Operatív 
Törzs. Február 26-án elindult 
a koronavirus.gov.hu tájé-
koztató weboldal, és alig egy 
héttel később, 2020. március 
3-án regisztrálták Magyaror-
szágon az első fertőzötteket. 
A következő naptól védekezé-

si szakaszba lépett az ország. 
Egy héttel később 8 milliárd 
forintot különített el a kor-
mány a járvány elleni védeke-
zéshez. A  rendkívüli jogrend 
kihirdetésére 2020. március 
11-én került sor, amelynek ér-
telmében egyebek mellett:
• betiltották 100 főnél na-

gyobb beltéri és 500 főnél 
nagyobb kültéri rendezvé-
nyeket.

• intézménylátogatási tilal-
mat rendeltek el a magyar 
egyetemeken.

• a veszélyhelyzet fenn áll tá-
ig a lejárt okmányokat nem 
kellett megújítani.

Két nappal később 
Orbán Viktor be-
jelentette, hogy be-
zárnak az általános 
és középiskolák, di-
gitális oktatás ve-
szi kezdetét március 
16-tól. Szintén ettől a naptól 
a kormány lezárta az ország 
határait, csak magyar állam-
polgárok léphettek hazánk 
területére. Bezártak a szóra-
kozóhelyek, betiltották a ren-
dezvényeket, az éttermek, ká-
vézók és üzletek csak 15 óráig 
tarthattak nyitva.

A  járvány miatt gazdasá-
gi- munkahelyvédelmi ak-
cióterv készült, amelynek ré-
szeként felfüggesztették a 
magánszemélyek és vállalko-
zások hiteleinek tőke- és ka-
matfizetési kötelezettségét. 
Pár nap múlva újabb lépések-
kel egészült ki az első gazda-
ságvédelmi akcióterv:
• további 81 480 kisvállal-

kozó kapott 2020. júni-
us 30-ig mentességet a 
KATA  átalányadó-fizetési 
kötelezettsége alól

• a 2020. március 1. előtt kelet-
kezett KATA-tar to zá sok ra 
haladékot adott a kormány

• a kilakoltatásokat és a lefog-
lalásokat felfüggesztette a 
kormány

• az adóvégrehajtásokat fel-
függesztette a kormány

• a veszélyhelyzet alatt lejá-
ró  gyes-, gyet- és gyed-jogo-
sultságokat meghosszabbí-
totta a kormány.

• március 27-én rendeltek el 
először kijárási korlátozást, 
illetve az élelmiszerüzletek-
ben vásárlási idősávot vezet-
tek be.

Két éve, március végén 
elfogadta a parlament a 

koronavírus elleni vé-
dekezésről szóló tör-

vényt. A  veszélyhely-
zet idején a kormány a 
jogszabályoktól eltérő 

rendkívüli intézkedése-
ket hozhat az emberek egész-
sége, a jogbiztonság és a gazda-
ság stabilitása érdekében.

A veszélyhelyzethez kapcso-
lódó első intézkedések között 
a kormány minden egészség-
ügyi dolgozónak 500  000 fo-
rintos plusz juttatást, illetve 
bejelentette az első gazdaság- 
és járványvédelmi programját.

A  járvány első hullámá-
nak lecsengése után ősszel 
már a második hullám kész-
tette újabb intézkedésekre a 
kormányt. Többek között az 
éjszakai kijárási tilalom beve-
zetésére. Egyértelművé vált, 
hogy egyetlen megoldás van 
a Covid visszaszorítására, ez 
pedig a védőoltások beada-
tása. A  világban 2020. végén 
vált elsőként elérhetővé a Pfi-
zer-vakcinája, amelynek ki-
fejlesztésében elvitathatatlan 

érdemeket szerzett dr. Karikó 
Katalin. A  magyar kormány 
az uniós országok közül az el-
sők között vásárolt oltóanya-
got, és kezdte meg annak alkal-
mazását.

2020. december 26-án érke-
zett Magyarországra az első 
vakcina szállítmány, és első-
ként az egészségügyi dolgozók 
kapták meg a védőoltást. A ta-
valy év eleji, több forrásból be-
szerzett oltóanyag lehetőséget 
adott a tömeges oltásokra, így 
a magyar lakosság átoltottsági 
aránya tavasszal jóval megha-
ladta az uniós átlagot. Az egy 
évvel ezelőtt tetőzött harma-
dik hullám volt az első, amikor 
az egy nap alatt regisztrált új 
fertőzöttek száma meghaladta 
a tízezer személyt.

Tavaly ősszel a koronavírus 
delta variánsa okozta az újabb 
hullámot, amelyet a minden ko-
rábbinál nagyobb fertőzőké-
pességű omicron követett. Bár 
ez a variáns kisebb arányban 
okozott súlyos tüneteket, de ez 
év elején volt olyan nap, ami-
kor húszezernél is több új fertő-
zöttet azonosítottak. Az ötödik 
hullám lecsengésével a szak-
emberek úgy gondolják, hogy 
nem fog eltűnni az életünkből 
a koronavírus, de a megbetege-
dések alkalmával talán kevésbé 
lesznek tömegesen olyan súlyo-
sak a tünetek, mint korábban.

Az egész világon végigsöp-
rő járvány nem csak az egész-
ségünkre, de mentális álla-
potunkra és a gazdaságra is 
súlyos, negatív hatással volt. 
A  magyar gazdaság ugyanak-
kor rekord gyorsasággal ált 
talpra, és tavaly minden eddi-
gi nagyobb teljesítménynöve-
kedéssel, 7,1 százalékos GDP 
emelkedést ért el.

COVID-19

Nagybecsű, tiszteletre méltó a kocsányos tölgyek alkotta fasor

A  másik határvonal a 
Kétegyházi úttól a Berényi 
útig húzódó körgát, amelynek 
építését az 1888. márciusi 
nagy árvíz után 1888 szept-
emberében döntötték el a te-
lepülés vezetői. A  gát végül 
7,03 km hosszan, 4 méter ko-
ronaszélességgel készült el.

Az új gáton kívül eső részen 
legelő volt. Az öntözött rétnek 
hívott területet a gát közelé-
ben felparcellázták, és 1962-
ben kezdték építeni az ak-

kor KISZ-házaknak nevezett 
kétszintes épületeket. 1969-
ben kapta a József Attila-la-
kótelep nevet a körzet, de az 
itt élők is inkább a régi neve-
ként, Lencsésiként emlege-
tik. Az 1971-ben indult újabb 
építési hullám a ’90-es évek 
elejéig tartott. Közel har-
minc év alatt tíz tízemeletes 
panelház, és több tucat négy-
emeletes lakótömb épült. 
Jelenleg a lakosságszámot 
16  000-19  000 közé teszik, 
amivel Békés megye legna-
gyobb népességű lakótelepe.

FOLYTATÁS AZ 1. OLDALRÓL

A Lencsési lakótelep 
területének története
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Közösséggé vált a Fitt-N Taekbo Team
A sors a legnagyobb 
rendező. Azt ugyan-
is a kiváló tehetségű 
színidirektorok közül 
is csak kevesen tudták 
volna úgy alakítani, hogy 
a Lencsési településrész 
Közösség Díját a Fitt-N 
Taekbo Team alapítója 
és vezetője, Skumáthné 
Harmati Nikolett éppen 
a születésnapján vehes-
se át. Mi több, a csapat 
„születésnapja” is csak 
hajszállal maradt el az 
ünnepélyes pillanattól, 
hiszen a megalakulás 
dátuma: 2014. március 
24. A Nikivel folytatott 
beszélgetés alkalmá-
val kiderült, hogy a 
taekbosoknál szinte min-
den hétre jut valamilyen 
jeles alkalom, rendez-
vény, program, amely 
ünnepi hangulatot teremt 
a közösségben.

– Talán sokakban felmerül-
het a kérdés, hogy mi is a 
„taekbo”? Segítesz a megfej-
tésben?

– A  taekwon-do egy Kore-
ából származó harcművé-
szet, aminek a fitness formá-
ját is ott fejlesztették ki. Ez 
lett a Taekbo. Talán úgy egy-
szerűbb megközelíteni, hogy 
zenére végzett fitness gya-
korlatokat ötvözünk a harc-
művészetben használt rúgó, 
ütő, hárító mozdulatokkal.

– Ezek szerint, aki hozzátok 
jár, az egy sötét estén bekö-
vetkező utcai támadásból is 
könnyedén kerül ki győzte-

sen a harcias fitness edzé-
seknek köszönhetően?

– Annyira azért nem do-
minál a harcművészet, de az 
edzéseknek köszönhetően 
kialakult jó kondi biztos se-
gít, hogy elfussunk a támadó 
elől – nevet Niki, majd hoz-
záteszi, a fiúk egyébként is 
mintha félnének a taekbo-s 
lányoktól, de gyorsan meg 
is indokolja az állítást: - Volt 
több fiú is, akik eljöttek az 
edzéseinkre, de nagyon ha-
mar „eltűntek”. Mintha meg-
riadtak volna a sok nőtől… 
Pedig örömmel látjuk őket. 
Van két-három férfi tagunk 
is, akik közül az egyik édes-
apám. Ő a FittMami csoport 
oszlopos tagja. Persze ő nem 
annyira „mami”. Hetvenegy 
évesen is nagyon aktív, spor-
tol. Anyukámmal járnak az 
edzésekre. Édesanyám vi-
szont valóban mami. Főleg 
miatta indítottam ezt a cso-
portot, hogy a már kevésbé 
mozgékony nőknek is legyen 
a koruknak és aktivitásuk-
nak megfelelő edzéslehető-
ség. Azóta egyre többen jön-
nek, és már a fiatalabbak is 
bekapcsolódnak.

– Jelenleg ez a két csoport 
működik?

– Három csoporttal műkö-
dünk. A Taekbo és a FittMami 
mellett tartok Tabata edzé-
seket is. Ez egy köredzés faj-
ta, ami négy perces blokkok-
ból ál. Általában tíz-tízkét 
blokkot tartalmaz egy tré-
ning. A  blokkokban kevésbé 
intenzív és nagyon intenzív 
10-20 másodperces gyakor-
latok váltják egymást. Újdon-

ságként nemrég vezettük be a 
steptabatat, ami – ha lehet – 
még intenzívebb.

– Mennyien vagytok jelenleg?
– Hetven fő körül van a lét-

szám, de ez annak függvényé-
ben is változik, hogy kinek, 
milyen elfoglaltságai van-
nak. Hetente három edzést 
tartunk a Lencsési Közössé-
gi Házban, és kettőt a Csaba 
Centerben. A  csoportok kö-
zött vannak átfedések, a ta-
gok egy része több csoport 
edzésein is részt vesz. Van 
olyan hölgy is, aki hatvanon 
túl van, így a kora alapján a 
FittMamiba képzelné el az 
ember, de azt mondta, hogy 
az neki nem kihívás, ezért 
tabatára jár.

– Hány éves a legfiatalabb ta-
gotok?

– Mira hét éves, de amikor 
az első edzésünkön jelen volt, 
akkor még nem töltötte be a 
hármat. Anyukája hozta ma-
gával. Azóta minden edzé-
sünkön itt van! A  legfiata-
labb, de majdnem a legrégebb 
óta jár hozzánk.

– Milyen érzés Közösség Dí-
jassá válni?

– Nagyon boldog voltam, és 
az egész csapat. Megünnepel-
tük, mindenki sütit hozott. 
Mondtam is, hogy akkor lesz 
mit lemozogni. Az ünnep-
lés az életünk része. Ma pél-
dául a Dawn-kór világnapja 
van. A  betegségben szenve-
dők tiszteletére ma arra kér-

tem a tagjainkat, hogy fele-
más zokniba jöjjenek edzésre. 
Tavaly például olyan akci-
ónk volt, hogy betanultuk a 
Jerusalema táncot, és a vá-
ros több pontján előadtuk. Az 
ilyen akcióknak köszönhető-
en váltunk csapatból igazi kö-
zösségé.

– Korábban volt más figye-
lemfelhívó programotok is?

– Évente legalább két-
szer szervezünk jótékony-
sági edzést. Két éve az egyik 
ilyet,egy autóbalesetet szen-
vedett erőemelőnek szer-
veztük. Az első akciónkra 
ötvenen jöttek, és az össze-
gyűjtött pénzzel hozzájárul-
hattunk a szülők látogatási-
utazási költségeihez, mivel a 
fiukat hosszú időn keresztül 
egy pesti kórházban kezelték. 
Az erőemelő, Paczuk Ádám 
két év után most jutott oda, 
hogy felépült, elkezdett újra 
edzeni, és pont hétvégén jött 
el megköszönni a segítséget. 
Jól érezte magát, sajnálta, 
hogy nem hozott edzőruhát, 
mert beállt volna ő is közénk. 
Tavaly Boldog Gusztávval a 
fecskék megmentéséért fog-
tunk össze, de gyűjtöttünk 
például Zente babának is a 
gyógykezelésekre. Ezekben a 
rendezvényekben Takács Pé-
tertől is nagy segítséget ka-
punk, mert ilyenkor mindig 
elengedi a bérleti díjat.

– Kaptatok már korábban is 
valamilyen elismerést?

– Két évvel ezelőtt az 
Absolute Live indított egy or-
szágos akciót, ahol a csoportos 
edző kategóriában a „Hónap 

edzője” díjat nyertem el. Na-
gyon boldog voltam, de tudom, 
hogy ez elsősorban a közössé-
günknek köszönhető. Támo-
gatjuk egymást mindenben, 
mert itt igazi barátságok szö-
vődtek. A  csoportban most 
sajnos vannak komoly beteg-
séggel küzdök. Értük is össze-
fogunk. Örülünk, hogy ami-
kor megtehetik, akkor velünk 
vannak. Ebből is érzik, hogy 
nem maradtak magukra, mi 
mindig mellettük állunk!

Skumáthné Harmati Niki vehette át a Fitt-N Taekbo Team-
nek járó Közösség Díjat

Közösség Díj
Herczeg Tamás, Békéscsa-
ba országgyűlési képvise-
lője több olyan díjat is ala-
pított az elmúlt években, 
melyekkel helyi tehetsé-
ges fiatalokat, aktív közös-
ségeket jutalmaz, ezzel 
ismerve el erőfeszítései-
ket, munkájukat. A Közös-
ség-díjat a választókerü-
let minden településén a 
helyben lakók szavazati 
alapján ítélik oda az adott 
településen az elmúlt év-
ben a közösségért, az ott 
élőkért legtöbbet tevő 
szervezetnek, vagy egye-
sületnek. Idén, Békés-
csabán, településrészen-
ként is szavazhattak az 
ott lakok. Voksaik alapján 
2022-ben a Lencsési la-
kótelepen a Fitt-N Taekbo 
Teamnek jár az elisme-
rés. A Közösség-díjjal em-
lékplakett, és 70 000 forint 
pénzjutalom jár, amelyet 
Herczeg Tamás a képvise-
lői fizetéséből ajánlott fel a 
díj győztesének.

Recept
A sztrapacska és a Csabai 
Kolbász találkozása
A sütés-főzés olyan elfoglaltság, amely nem csak az étel elkészítésének folyama-
tában, hanem az elkészült remekmű elfogyasztásakor is élvezetet nyújt. Most egy 
olyan étel receptjét osztjuk meg olvasóinkkal amelyet Kiszely András, Herczeg 
Tamás és Prohászka Béla mesterszakács (képünkön) közösen készítettek el.

HOZZÁVALÓK:
• 40 dkg burgonya
• 15 dkg BL55 finomliszt
• 1 tyúktojás
• 40 dkg brindza
• 20 dkg Csabai Kolbász
• 10 dkg lilahagyma
• 1 csokor újhagyma
• 1 db kápia paprika
• 2 dl tejföl, só.

ELKÉSZÍTÉS:
A meghámozott burgonyát, 
nyersen lereszeljük. A  füs-
tölt szalonnát felkockáz-
zuk, kipirítjuk. A  lilahagy-
mát, felkockázzuk, belehelyezzük a füstölt szalonna kiolvasztott zsírjába. Tovább pirítjuk.
Karikára vágjuk az újhagymát és felkockázzuk a kápia paprikát. A reszelt burgonyá-
ba helyezzük a tojást, a lisztet, kevés vizet, kevés sót. Lobogó sós vízben kiszaggatjuk a 
sztrapacska tésztát.

A karikára vágott újhagymát és a felkockázott kápia paprikát hozzáadjuk a szalonnás-
hagymás pirított raguhoz. Ízesítjük, majd gazdagon megszórjuk brindzával. Belehe-
lyezzük a negyedekre szeletelt hungarikum csabai kolbászt és hirtelen összepirítjuk a 
leszűrt sztrapacskával.

Tejföllel krémesítjük, tálaláskor tetejét megszórjuk brindzával és meglocsoljuk tejföllel.


